
P R O T O K Ó Ł Nr XLVI/23 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 30 listopada 2023 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10:00 

a zakończono o godz.    12:20. 

 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia 

sesji obecność 11. radnych (nieobecnych 4. radnych: Aleksandra Czarnecka, Paweł Kłos, 

Rafał Kucharski i Michał Trzciński) i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał, otworzyła obrady XLVI sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję radnych, Wójta Gminy – Pawła Królaka, Sekretarza Gminy – 

Sylwestra Krawczyka, Skarbnika Gminy - Gabrielę Milczarską, kierowników gminnych 

jednostek organizacyjnych, sołtysów oraz również przybyłego na sesję radnego powiatowego 

Adama Lesiakapełniącego również funkcję Prezesa Stowarzyszenia Historyczno-

Kulturalnego Cymbarka oraz przybyłych z nim przedstawicieli tego Stowarzyszenia.  

Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do 

protokołu.  

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Do przedstawionego porządku nie zgłoszono uwag. Wobec tego porządek obrad zawierał 

następujące punkty: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja na temat stanu realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2023 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Cielądz na 2024 rok                                        
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                    
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na obszarze Gminy 
Cielądz przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na 2024 rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi  w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub 
innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy 
Cielądz w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności  lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy 
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Cielądz.  

14. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych oraz 
pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych. 

15. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.  

16. Wolne wnioski i zapytania. 

17. Zakończenie obrad XLVI sesji Rady Gminy.  

 

Zanim przystąpiono do obrad nad tematami ujętymi w porządku obrad, Przewodnicząca 

Rady Małgorzata Rosa wraz z Wójtem Gminy Pawłem Królakiem złożyli przybyłym na sesję 

przedstawicielom Stowarzyszenia Kulturalno-Historycznego „Cymbarka” z okazji jubileuszu 

15.lecia działalności, gratulacje i podziękowania za pełną pasji i profesjonalizmu pracę,                        

i promowanie Gminy Cielądz na arenie lokalnej, powiatowej, wojewódzkiej, krajowej, a także 

międzynarodowej i wręczyli z tej okazji gościom okolicznościowy upominek. 

Głos zabrał również Prezes Stowarzyszenia Adam Lesiak, który stwierdził, iż 15 lat 

minęło bardzo szybko, okres ten nie zawsze był usłany różami. Jednak dają radę, stawiają 

sobie zawsze wysokie cele, i jak najlepiej chcą nadal promować naszą gminę.  

 

 

 



Punkt 3.  

Kolejny punkt obrad dotyczył informacji na temat stanu realizacji zadań oświatowych 

za rok szkolny 2022/2023.  

Przewodnicząca Rady o przedstawienie tej informacji poprosiła obecnych na sesji 

Państwa Dyrektorów - najpierw dyrektora szkoły podstawowej w Sierzchowach. 

Dyrektor Maria Piątek po przedstawieniu informacji z realizacji zadań oświatowych w swojej 

szkole podziękowała następnie Radzie Gminy i Wójtowi w imieniu społeczności szkolnej, że 

mają przyjemność codziennie wchodzić do odnowionego budynku. 

Następnie wraz z Wójtem zaprosili Radnych i Sołtysów na uroczystość oficjalnego oddania 

szkoły na dzień 21 grudnia br. 

Z kolei głos zabrał Dyrektor SP w Cielądzu Bogdan Batorek, który przedstawił informację                                    

z zakresu działalności szkoły w roku szkolnym 2022/20023. 

Dyrektor również podziękował za inwestycje w jego szkole tj. remont sali gimnastycznej, 

oraz za trwającą budowę boiska wielofunkcyjnego. 

Przedstawione przez Dyrektorów Szkół informacje stanowią załącznik do protokołu. 

Do wystąpienia Dyrektora Bogdana Batorka zgłosił pytanie radny Grzegorz Stępniak, 

który zapytał ile dzieci ukraińskich uczy się w szkole i czy jest przyjęty nauczyciel, który by 

znał również język ukraiński. 

Dyrektor oznajmił, iż w zeszłym roku była w szkole dwójka dzieci, która trudno adoptowała 

się w funkcjonowaniu szkoły i podjęta była decyzja razem z organem prowadzącym, żeby te 

dzieci bardziej włączyć do funkcjonowania szkoły i dlatego została zatrudniona osoba z 

Ukrainy. Jednak dzieci te już  wróciły do Ukrainy i zatrudnienia tej osoby nie kontynuuje się. 

Oznajmił, iż w chwili obecnej jest 6 uczniów i grupa ta bardzo dobrze funkcjonuje w szkole.  

Radny Przemysław Jędrzejczak zwrócił się  z zapytaniem dotyczącym laptopów dla 

czwartoklasistów - czy wszystkie dotarły i czy uczniowie już z nich korzystają. 

Dyrektorzy oznajmili, że wszystkie laptopy już dotarły i zostały rozdane uczniom. 

Na powyższym zakończone zostały obrady w niniejszym punkcie. 

Punkt 4. 

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2023 rok dotyczą: 

 w załączniku nr 1 wprowadzane są dochody, które zwiększane są o łączną kwotę 118.680,57 

zł z tytułu: 



- w dziale 750 - administracja publiczna zwiększenie o kwotę 5.311 zł środki z dotacji 

celowej na realizację zadań wynikających z ustawy prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy       

o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych; 

- w dziale 758 różne rozliczenia – zwiększenie o kwotę 9.843 zł - są to środki                          

z Funduszu Pomocy na realizację dodatkowych zadań oświatowych, związane z kształceniem, 

jak również wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy; 

- w dziale 852 pomoc społeczna zwiększa się dochody bieżące o łączną kwotę 1.814,57 

zł - środki z Funduszu Pomocy na realizację zadań z zakresu świadczeń rodzinnych oraz na 

zadania związane z potwierdzeniem tożsamości obywateli Ukrainy; 

- w dziale 855 Rodzina - zwiększa się dochody bieżące o kwotę 101.712 zł - są to środki 

z dotacji celowej na realizację zadań rodzinnych. 

 W załączniku nr 2 dokonuje się zwiększenia wydatków bieżących o łączną kwotę 

118.680,57 zł i są to są zwiększenia w działach 750 administracja, 801 oświata i 855 rodzina 

dokonywane zgodnie z otrzymanymi decyzjami o ich przeznaczeniu. 

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała o dokonywanych – zdejmowanych z 

budżetu, zadaniach majątkowych: 

- w dziale 801 Oświata zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 20.000,00 zł -były to 

środki przeznaczone na dokumentację techniczną na budowę instalacji fotowoltaicznej; 

- w dziale 900 również 20.000,00 zł i to również były przeznaczone środki na 

wykonanie dokumentacji na rozbudowę instalacji fotowoltaicznej na oczyszczalni ścieków                  

w Cielądzu. 

Zaznaczyła, że zmiany w zakresie tych dwóch zadań są ujęte również w załączniku nr 3 

dotyczącym inwestycji. 

Skarbnik Gminy przeszła następnie do omówienia zmian w zadaniach związanych                       

z realizacją funduszy sołeckich, które dotyczyły: 

- zmniejszenia wydatków majątkowych o kwotę 31.060,97 z funduszu sołeckiego wsi 

Sierzchowy – z przeznaczeniem na zadanie bieżące - wykonanie ogrodzenia placu zabaw 

wraz z materiałami, remont chodnika przy stawie w Sierzchowach tj. przełożenie istniejącej 

kostki, jak również przygotowanie podłoża; 

-  rozszerzenia nazwy zadania i zakresu przedsięwzięcia dotyczącego funduszu 

sołeckiego w Małej Wsi poprzez dodanie doposażenia boiska do piłki nożnej wraz                                       

z infrastrukturą towarzyszącą oraz zakup urządzeń na plac zabaw. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  



Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata 

Rosa  przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr 

XLVI/308/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 5. 

Kolejny punkt sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu 

współpracy gminy Cielądz na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,                                  

o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

O wyjaśnienia w tym temacie Przewodnicząca Rady poprosiła pracownika Urzędu Gminy -

Magdalenę Anteczek. 

Magdalena Anteczek udzielając wyjaśnień do omawianego punktu przedstawiła 

następujące informacje. Oznajmiła, iż Program niniejszy określa cele, zasady oraz formy 

współpracy gminy Cielądz z organizacjami pozarządowymi, a jednocześnie wskazuje zakres, 

zakres przedmiotowej współpracy, priorytetowe zadania publiczne oraz planowaną wysokość 

środków na realizację programu. Przedmiotem współpracy gminy z organizacjami jest 

realizacja zadań publicznych, określona w art. 4 ust 1 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Współpraca gminy z organizacjami będzie obejmować 

następujące zakresy przedmiotowe: kulturę, sztukę, ochronę dóbr kultury i dziedzictwa 

narodowego, wspieranie i upowszechnienie kultury fizycznej oraz działalność na rzecz osób 

niepełnosprawnych. Program współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego obowiązuje od 1 stycznia 2024 

do 31 grudnia 2024 roku. Program będzie realizowany poprzez prowadzenie otwartych 

konkursów ofert na realizację zadań publicznych, współpracę gminy z organizacjami 

pozarządowymi i mieszkańcami, w tym przeprowadzenie konsultacji społecznych, powołanie 

wspólnej komisji o charakterze opiekuńczo doradczym, prowadzenie działalności sektora 

pozarządowego, udzielenie wsparcia merytorycznego organizacjom pozarządowym. Kwota 

przeznaczona na realizację programu to 156.220 zł. Magdalena Anteczek wyjaśniła następnie, 

że w materiałach, które zostały przedłożone, była to kwota 155.720,00 zł lecz została ona 

zwiększona po konsultacjach o kwotę 500 zł na rzecz osób niepełnosprawnych. Ponadto 

zaznaczyła, że zgodnie z uwagami Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego do uchwalonych 

programów w innych gminach, zostały wprowadzone zmiany do § 10, aby przedstawiony 

program miał odpowiedni wydźwięk i nie podlegał zmianie 

Na powyższym Magdalena Anteczek zakończyła omawianie projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa stwierdziła, że projekt Programu był omawiany na 



komisjach i wszystkie komisje stałe Rady Gminy wydały opinię pozytywną. Uważa, że po 

zmianach, które są niewielkie i kwota 500 zł, Rada też się pozytywnie przychyla. 

Pytań w tym temacie nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Rady Michała Gacę o odczytanie projektu uchwały. Następnie 

stwierdziła kworum i zarządziła głosowanie. W wyniku głosowania uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XLVI/309/23 oraz imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 6. 

Kolejny punkt porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta na obszarze gminy Cielądz, przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego na 2024 rok.O zabranie głosu Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy. 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż w komunikacie prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na 

rok 2024 średnia cena skupu żyta to 89,63 zł. Proponowane jest obniżenie o 15% tej kwoty tj. 

na kwotę 78,20 zł. Obniżenie ceny skupu żyta przez Radę Gminy ma na celu złagodzenie 

obciążeń finansowych podatników podatku rolnego i z 1 ha przeliczeniowego na 2024 rok 

kwota podatku będzie wynosiła 195,50 zł. 

W związku z brakiem dyskusji w omawianym temacie, Przewodnicząca Rady Gminy 

Małgorzata Rosa przystąpiła do odczytania projektu uchwały, stwierdziła kworum - w chwili 

głosowania na sali obecnych było 11. radnych, a następnie zarządziła głosowanie.  Radni w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie tj. 11 głosami „za” podjęli uchwałę. Uchwała Nr 

XLVI/310/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 7. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. O jego przedstawienie Przewodnicząca Rady 

poprosiła również Wójta Gminy. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że tak jak było analizowane na  posiedzeniu wspólnych komisji, to 

też tym samym algorytmem zostało przygotowane podwyższenie, czyli o15%. Przytoczył 

dwie najważniejsze - największe podwyżki wynikające z tej zmiany tj. przede wszystkim 

dotyczące przedsiębiorców - do tej pory było za 1 m² powierzchni użytkowej 21,65 zł, a po 

podwyżce będzie to kwota 24,90 zł, maksymalna stawka to 31,10 zł. Wójt wyraził zdanie, że 

biorąc pod uwagę stawki, które funkcjonowały do tej pory, to te zmiany są tak naprawdę 

kosmetyczne: 6, 9, 5,15 – groszowe. 



Przewodnicząca Rady podziękowała za przedstawienie projektu uchwały. Zwróciła się                  

z zapytaniem, czy są pytania, a związku z ich brakiem przystąpiła do odczytania projektu 

uchwały. Następnie stwierdziła kworum i odbyło się głosowanie.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XLIV/311/23 i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 8. 

Następny temat porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Przewodnicząca oznajmiła, iż projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. O jego 

przedstawienie poprosiła Wójta Gminy. 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż idąc tym samym śladem i tropem, co przed chwilą przyjęta 

uchwała, również proponuje się w tej uchwale podniesienie stawek podatku od środków 

transportowych o 15% w stosunku do stawek obowiązujących w 2023 roku. Szacowana 

różnica wynikająca z podwyżki to wpływ do budżetu około 16.000 zł. Wójt stwierdził, że 

Gmina nie jest niestety gminą, na której znajdują się duże firmy transportowe. 

Z uwagi na brak pytań w niniejszym punkcie Przewodnicząca Rady poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Michała Gacę o odczytanie projektu uchwały. Następnie stwierdziła 

kworum i odbyło się głosowanie.  Uchwała została podjęta jednogłośnie  – 11. głosami „za”. 

Uchwała Nr XLVI/312/23 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 9. 

Następnym tematem sesji było podjęcie uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku nieruchomości, na której znajduje 

się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno 

wypoczynkowe. O przedstawienie projektu uchwały Przewodnicząca Rady poprosiła również 

Pana Wójta. 

Wójt poinformował, że na terenie naszej gminy do tej pory znajdowały się 32 takie 

domy. Od nowego roku będzie o 2 więcej, co wynika ze zgłoszeń budowlanych, tak więc od 

2024 roku będą 34 deklaracje. Przypomniał, iż do tej pory funkcjonowała stawka 180 zł, 

maksymalna stawka to 224,93 zł, a propozycja od stycznia 2024 roku to stawka 210 zł. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż projekt uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną wszystkich komisji 

stałych Rady Gminy. W związku z tym, iż nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu w tym 

temacie, Przewodnicząca przystąpiła do odczytania  uchwały, następnie stwierdziła kworum                                     



i odbyło się głosowanie.  Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała 

Nr XLVI/313/23 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 10. 

Projekt  uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego gminy 

Cielądz w zakresie dożywiania "Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028" omówiła 

Katarzyna Puchalska w zastępstwie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                   

w  Cielądzu. Poinformowała, iż z dniem 1 stycznia 2024 roku wchodzi w życie uchwała nr 

149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego Programu „Posiłek w domu i w szkole na lata 2024- 28”. Powyższy program ma 

na celu zapewnienie pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych osobom starszym, niepełnosprawnym, osobom o niskich dochodach oraz 

dzieciom i uczniom wychowujących się w rodzinach znajdującym się w trudnej sytuacji 

materialnej. Wobec tego objęcie pomocą osób dorosłych, zwłaszcza starszych, chorych, 

niepełnosprawnych, samotnych oraz dzieci i młodzieży zgłaszających chęć zjedzenia posiłku 

pozwoli na zabezpieczenie podstawowych potrzeb żywieniowych, poprawiając poziom ich 

życia oraz stan zdrowia.  

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata 

Rosa przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr 

XLVI/314/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 11. 

Następnym punktem sesji było podjęcie uchwały w prawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem Posiłek w szkole i w 

domu na lata 2024-2028. 

Temat przedstawiła również Katarzyna Puchalska. Oznajmiła, iż biorąc pod uwagę 

trudną sytuację życiową i materialną osób, rodzin będących beneficjentami programu posiłek 

w domu i w szkole, podwyższenie do 200% kryterium dochodowego w zakresie wyżej 

wymienionego programu zapobiegnie rozszerzeniu się ubóstwa, a także sprawi, że większa 

liczba dzieci z terenu naszej gminy będzie miała zapewniony ciepły posiłek w szkole. 

Przewodnicząca Rady podziękowała za przedstawienie projektu uchwały. Zwróciła się                  

z zapytaniem, czy są pytania, a związku z ich brakiem przystąpiła do odczytania projektu 



uchwały. Następnie stwierdziła kworum i odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XLVI/315/23 i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 12. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem posiłek                             

w szkole i w domu na lata 2024 2028. O przedstawienie tematu poprosiła również Katarzynę 

Puchalską. 

Katarzyna Puchalska – przedstawiając informację w imieniu Kierownika GOPS 

oznajmiła, iż w związku z podwyższeniem kryterium dochodowego do 200%  jest potrzeba 

odstąpienia również od żądania zwrotu wydatków od osób objętych rządowym programem 

„Posiłek w domu i w szkole” na lata 2024-2028 i korzystających z pomocy społecznej                         

w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego                       

w postaci produktów żywnościowych przyznawanych w ramach tego programu, jeżeli dochód 

osób lub rodzin objętych tym wsparciem nie przekroczy wysokości 200% kryterium 

dochodowego. 

Przewodnicząca Rady podziękowała za przedstawienie projektu uchwały. Oznajmiła, iż 

ten projekt również opiniowany był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy 

Cielądz w dniu 23 listopada i uzyskał pozytywną opinię każdej komisji. W związku z tym, że 

nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do projektu uchwały Przewodnicząca przystąpiła do 

odczytania uchwały. Następnie  stwierdziła kworum 11 radnych i odbyło się głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie tj. 11 głosów „za”. Uchwała Nr XLVI/316/23 oraz 

imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 13. 

W następnej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania wójta gminy Cielądz.  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż projekt uchwały otrzymali wszyscy radni                                            

i o przedstawienie projektu uchwały poprosiła zastępcę przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Mariusza Błąkałę.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Mariusz Błąkała poinformował, iż dnia 

14 listopada br. odbyła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, na której rozpatrywana była 

skarga na działalność Wójta Gminy Cielądz. Skarga ta wpłynęła do Urzędu Gminy w dniu 



23 października 2023 roku i dotyczyła zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy Cielądz. Chodziło o to, że Wójt przygotowując zmianę w planie, nie uwzględnił 

występowania na terenie objętym tą zmianą terenów cmentarnych - dotyczący zmiany planu 

w zakresie budowy żwirowni na terenie wsi Łaszczyn. Dalej radny Mariusz Błąkała 

poinformował, iż Komisja przeanalizowała zarzuty zawarte w skardze i uznała je za 

bezzasadne z następujących powodów: 

- po pierwsze - teren, który ma obejmować zmiana w planie i domniemany cmentarz,               

o który wnioskował skarżący nie znajduje się na terenie zmiany w planie, 

- po drugie – kolejny argument, to taki, że na podstawie analizy map z tamtego okresu, 

oznaczenie cmentarza nie pokrywa się z oznaczeniem, na które powołuje się skarżący gdyż 

cmentarze istniejące od dawna na terenie gminy Cielądz, czyli cmentarz w Cielądzu                                   

i w Sierzchowach, miały całkiem inne oznaczenia, natomiast te oznaczenie, na które 

powoływał się skarżący, oznaczały w tamtym okresie krzyże przydrożne lub kapliczki, a nie 

obszary cmentarne;  

- dodatkowo komisja stwierdziła, że dany teren nie znajduje się na takim oznaczeniu 

terenów, które są objęte jakąś ochroną archeologiczną. 

Podsumowując temat, Zastępca Przewodniczącego Komisji stwierdził, że po takiej 

analizie skargi na Wójta gminy Cielądz uznała Komisja skargę w całości za bezzasadną                       

i rekomenduje Radzie Gminy Cielądz podjęcie uchwały w przedmiocie rozpatrzenia 

niniejszej skargi jako bezzasadnej. 

Z uwagi na brak pytań bądź uwag do projektu uchwały, Przewodnicząca Rady 

odczytała projekt uchwały, następnie stwierdziła kworum, po czym odbyło się głosowanie 

nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie 11. głosami „za”. Uchwała Nr 

XLVI/317/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 14. 

 Następny punkt sesji dotyczył przedłożenia Radzie Gminy informacji z analizy 

oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy, pracowników Urzędu 

Gminy i jednostek organizacyjnych oraz przez Przewodniczącą Rady i Wójta Gminy. 

Najpierw informację przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa. 

Przypomniała, że zgodnie z przepisami taki obowiązek radni posiadają do końca kwietnia, 

czyli do 30 kwietnia danego roku składają oświadczenia majątkowe za rok ubiegły ze stanem 

na 30 grudnia 2022. Stwierdziła, iż jako przewodnicząca jest obowiązana przeprowadzić 

analizę oświadczeń, co uczyniła. Ponadto poinformowała, że  po jednym egzemplarzu 

oświadczenia majątkowego przekazała do Urzędu Skarbowego, a informację od tego organu 



też już wpłynęły. Wynika z nich, że wszystkie oświadczenia majątkowe złożone przez 

radnych Rady Gminy Cielądz są w porządku. Urząd Skarbowy nie stwierdził żadnych 

nieprawidłowości w zakresie nieujawnienia posiadanego majątku. Jej  oświadczenie 

majątkowe, jak i również oświadczenie majątkowe pana wójta Pawła Królaka analizowane 

było również przez Łódzki Urząd Wojewódzki i też z otrzymanej informacji z Urzędu 

Wojewódzkiego wynika, że  oświadczenia zarówno pana wójta, jak jej były kompletne, 

właściwie wypełnione i złożone z zachowaniem obowiązujących terminów.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Cielądz Paweł Królak, który poinformował, że 

oświadczenia majątkowe również przedkłada Sekretarz, Skarbnik, jak również kierownicy 

jednostek organizacyjnych. Stwierdził, iż również w złożonych oświadczeniach majątkowych 

tych osób nieprawidłowości nie stwierdzono. Zostały także przekazane do Urzędu 

Skarbowego w Rawie Mazowieckiej. Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag. 

( Informacje stanowią załączniki do protokołu).  

Punkt 15. 

Kolejny punkt sesji  dotyczył informacji o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym                

i wykonania uchwał Rady Gminy.   

Wójt Gminy Paweł Królak oznajmił, iż: 

- podpisana została umowę na odbiór i zagospodarowanie stałych odpadów 

komunalnych z nieruchomości na terenie gminy Cielądz na lata 2024-2025. Przypomniał, iż  

wartość kontraktu wynosi 1.748. 165,76 zł, w przetargu uczestniczyły dwie firmy, a druga 

oferta była droższa o ok. 150.000 zł; 

-  podpisana też została umowa na utworzenie i prowadzenie na terenie gminy Cielądz 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych, czyli PSZOK na 2024 rok - kwota umowy 

30.000,12 zł rozliczana miesięcznie w kwocie 2,5 tys. i 1 gr; 

- zostały złożone pisma o zakończeniu prac i robót na terenie szkoły w Sierzchowach; 

- ostatni jest też etap wydatkowania funduszy sołeckich; 

- została złożona dokumentacja i rozpoczął się II etap gazyfikacji miejscowości Cielądz 

- w tym roku planuje firma schować wszystko w ziemi a w przyszłym roku spotkać się z 

mieszkańcami - potencjalnymi zainteresowanymi odbiorem czy podłączeniem do sieci gazu   

w Cielądzu; 

- skończony jest pierwszy etap zwodociągowania drogi równoległej do drogi 707 – tzw. 

ul. Zielona w Cielądzu; 

- prowadzone są dość zaawansowane rozmowy, żeby się przygotować jak najwcześniej 

na przyszły rok, jeżeli chodzi o SUW w Cielądzu; 



- skończone zostały i odebrane drogi w miejscowości Mała Wieś, Gułki, Stolniki; 

Następnie Wójt zapoznał uczestników sesji z projektem rozbudowy szkoły w Cielądzu         

i przygotowaną w tym temacie wizualizacją nowego obiektu. 

Punkt 16. 

W wolnych wnioskach zostały podjęte następujące sprawy: 

- radna Jadwiga Mantorska zwróciła się z prośbą odnośnie przystanku w Sutku, gdyż został 

mocno zniszczony; 

- Wójt Gminy ustosunkowując się do tej sprawy stwierdził, iż wczoraj tam był, dodał, że 

przystanek był naprawiany tak niedawno ze względu na zastrzeżenia Sanepidu, a teraz 

wygląda gorzej niż przed poprawą; 

- radna Iwona Machnicka w imieniu własnym oraz mieszkańców podziękowała Wójtowi 

Gminy za remont drogi w miejscowości Gułki; 

- radny Grzegorz Stępniak również przyłączył się do podziękowań;  

- radny Jarosław Budek ponownie zgłosił prośbę o lampę przy przystanku; 

- Wójt stwierdził, iż ta lampa jest zgłoszona do realizacji, ale w tej chwili trwa przegląd lamp, 

gdzie dołożyć, bo nie wszędzie można było, nie wszędzie starczyło. Są postulaty, również 

mieszkańców, tak jak np. Mroczkowic, żeby trzy lampy rozszerzyć - co druga. Dzisiaj już 

można, gdyż zostały wnioski rozliczone i można już zacząć manewrować na swoich liniach; 

- radna Ewa Kwiatkowska-Kielan – przypomniała o zakrzaczeniu, które zastawia lampę; 

- radna Jadwiga Mantorska  - też w formie przypomnienia zgłosiła wniosek o 5 lamp; 

- radna Iwona Machnicka – zgołosiła wniosek o jedną lampę z uwagi na dużą odległość 

między dwoma wskazanymi przez nią posesjami i o usunięcie zakrzaczeń w miejscowości 

Gułki, blisko sołtysa gdyż zasłaniają lampę; 

- Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa pogratulowała Wójtowi tak szybkiego zrealizowania 

inwestycji dotyczącej szkoły w Sierzchowach, skoro umowa była do kwietnia , a udało się już 

prawie zakończyć teraz; 

- Wójt podziękował i  stwierdził, że to wspólny sukces i wyraził nadzieję na przyjęcie przez 

wszystkich zaproszenia na uroczyste oddanie szkoły 21 grudnia br. 

Punkt 17.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zamknęła obrady XLVI sesji Rady Gminy 

Cielądz.  Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 



Bogusława Kobacka 


